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ülést tartott a megyei . 
mezőgazdasági operatív bizottság 

Szerdán délelőtt a megyei 
tanács vb termében ülést 
tartott a megyei mezőgazda-
sági operatív bizottság, 
amelyen részt vett S z a b ó 
Sándor, az MSZMP Csong-
rád megyei Bizottsága mező-
gazdasági osztályának veze-
tője is. Az ülésen a járási 
és városi tanácsok vb-elnő-
kei, illetve elnökhelyettesei 
beszámoltak a területükön 
folyó őszi mezőgazdasági 
munkák helyzetéről, vala-
mint a felvásárlással kap-
csolatos problémákról. Az 
elhangzottakra d r . P a -
c z u k István, a megyei ta-
nács vb elnökhelyettese vá-
laszolt, s egyúttal vázolta a 
következő napok legfonto-
sabb tennivalóit. 

A beszámolók és a ta-
pasztalatok alapján azt a 
következtetést, vonta le, hogy 
amíg a kapások betakarítá-
sa általában megfelelő ütem-
ben halad — bár 1963. évhez 
viszonyítva itt is van lema-
radás —s a talajelőkészítés 
ós vetés üteme lassúbb. 

A tervezett területnek 
mintegy 55 százalékán vé-
gezték el a vetőszántást a 
tsz-ek. Ez körülbelül S 
százalékkal alatta van az 
országos átlagnak. 

Különösen elmaradt a sze-
gedi járás, de Makó város is. 
Ezt semmivel sem lehet ma-
gyarázni. s ha továbbra is 
ilyen lesz az ütem, a gaz-
daságok nem végeznek idő-
ben a vetéssel. Az elkövet-
kező időben tehát minden 
eszközt fe] kell használni 
arra, hogy a talajelőkészítés 
munkáinak ütemét meg-
gyorsítsuk. Vannak szövet-
kezeti vezetők, akik az elő-
írt területből megpróbálnak 
lealkudni. Ezzel kapcsolat-
ban az elnökhelyettes hang-
súlyozta, hogy 

a meghatározott vetéste-

rület nem lehet alku tár-
gya. A tsz-vezetők a fele-
lősek azért, hogy az ősziek 
magja az előírt területen 
időben a földbe kerüljön. 
Azután dr. Paczuk István 

elmondotta, hogy a takar-
mánykeverék és az őszi ár-
pa vetése lényegében befeje-
ződött. Viszont a rozsvetés-
ben súlyos lemaradás van. 
Egyes tsz-eknél ez a lema-
radás egészen kirívó. A rú-
zsai Népszabadság Tsz-ben a 
tervezett 830 holdból októ-
ber 10-ig 462 holdat, a szaty-
mazi Finn—Magyar Barát-
ság Tsz-ben 600 holdból .100 
holdat, a kisteleki Új Élet 
Tsz-ber^ 760 holdból 300 hold 
rozsot veteftek el, holott an-
nak ideje még szeptember 
végén lejárt. 

Még ennél is rosszabb a 
helyzet a szegedi jáfás 
termelőszövetkezeti cso-
portjaiban. 

A domaszéki Béke Tsz-ben 
a tervezett 478 holdból csu-
pán 21 hold rozsot, a móra-
halmi Haladás Tszcs-ben 
1076 holdból 350 holdat, az 
ásotthalmi ,.Elöré"-ben 1314 
holdból 380 holdat, a zá 
kányszéki „Május l."-ben 
1013 holdból 310 holdat ve-
tetlek be. 

Nagyon fontos, fiogy a szö-
vetkezetek a jó időt kihasz-
nálva a búza vetését is meg-
gyorsítsák. Azok a gazdasú-
gok járnak el helyesen, ame-
lyek ennek a célnak rendel-
nek alá minden munkát. 
Egyes gazdaságokban a múlt 
években komolv gondot oko-
zott a búza időbeni elvetése. 
Most viszont jó szervező 
munkával megteremtették a 
feltételeit annak, hogy a bú-
za magját októberben elves-
sék. Ilyenek például többek 
között a csanádpalotai tsz-
ek. Az viszont érthetetlen, 
hogy 

a földeáki Kossuth Tsz-
ben még egy szem búzát 
sem vetettek el. 

De a szőregi Egyetértés Tsz-
ben, a röszkei Kossuth Tsz-
ben, a tápéi Tiszatáj Tsz-
ben, a tiszaszigeti Búzaka-
lász Tsz-ben, a kübekházi 
Sarló-Kalapács Tsz-ben is 
keveset vetettek még búzá-
ból. 

Beszélt az elnökhelyettes 
a cukorrépa-szedésről is. A 
jelentések szerint ugyanis a 
cukorgyárak ütemezése mi-
att Szolnok és Békés me-
gyétől elmaradiunk. Októ-
ber l l -e óta azonban az át-
vétel meggyorsult. Végül 
említést tett a termeltető és 
felvásárló vállalatokról, ame-
lyek megfelelően segítik a 
termelőszövetkezeteket. Ha 
egy-két héttel ezelőtt volt is 
némi probléma, azt rendez-
ték, s jelenleg a termékek 
átvétele folyamatos. 

Sokat segítettek a betaka-
rításban a tanulók. Mun-
kájukra ezután is számol-
nak a tsz-ek. 

•ló lenne, ha az AKlöV nem-
csak vasárnap, hanem hét-
köznap is kielégítené a tsz-
ek szállítóeszköz-igényeit. 
De ha lehet, más vállalatok 
is járuljanak hozzá az őszi 
mezőgazdasági munkák si-
keres elvégzéséhez. 

Befejezésül dr. Paczuk Ist-
ván említést tett arról, hogy 
a múlt esztendőben me-
gyénk nem teljesítette köte-
lezettségét, egyes tsz-ek ke-
vesebb területet vetettek be 
kenyérgabonából, s ezért a 
megye komoly bírálatot ka-
pott. A tavalyi mulasztást 
csak azzal tudjuk helyrehoz-
ni, ha az idén minden ter-
melőszövetkezetben időben 
befejezzük a kenyérgabona 
vetését. 

A szocialista egyetemért 
(Folytatás az 1. oldalról.) ben egyre nő azoknak a Hangsúlyozta az orvosegye-
„_ . „ „ ,„, ,_.„_„„ hallgatóknak a száma, akik temi kommunisták tanácsko-

marxizmus leninizmus tan- k o m m u n l s t a szakemberként zása, "hogy a szocialista 
szeket, amely rövidesen hagyják el az egyetemet és egyetem megteremtése ezen 
megkezdi a munkáját, dr. állnak munkába. Erre mu- felül többek között együtt 
Székely Sándor vezetésével, tat, többek között, hogy az k e y hogy járjon az állami 

A beszámoló és a felszó- elmúlt négy évben felvett 77 vezetés erősítésével, 
lalások egyöntetűen hangsú- párttag közül 23 a hallgatók „ 
lyozták, hogy az utóbbi idő- közül került ki. w/ lendülettel 

Fokozni a szaktárgyak 
oktatásának világnézeti 

hatékonyságát! 

Végezetül a felszólalók 
egyöntetűen kifejezték azt a 
meggyőződésüket, hogy az 
egyetemi pártbizottság és az 
egyetemi párt-alapszerveze-
tek képesek az előttük álló 
feladatok színvonalas, igé-
nyes elvégzésére. A tanács-

a 
Mindamellett rámutatott a sült és érvényesül. Ha a 

pártértekezlet, hogy az egye- párt vezető szerepének ér-
tem csak úgy érheti el ne- vényesítésével kapcsolatban kozás jol foglalta össze 
velési céljait, ha a hallga- történtek is hibák az orvos- szocialista egyetem m é l -
tók marxista világnézetének tudományi egyetemen, ezeket remteseben eddig elert ered-
kialakításában a marxizmus a helyi pártbizottságnak és menyeket, jol jelölte ki a 
—leninizmus oktatása talál- párt-alapszervezeteknek kell tennivalókat, erot, bizako-
kozik a szaktanszékek és a kijavítaniok, alkotó módon, dást öntött a kommunistákba 
szakoktatók hasonló irányú kilépve a meddő viták bű- és jól határozta meg az újon-
tevékenységével: ahhoz, hogy Vös köréből. A jövőben az nan megválasztott pártbizott-
a szegedi orvosegyetem szo- energiát az alkotó vitákra s á g ^ párt-végrehajtó bi-
cialista egyetemmé váljék, kell fordítani, s fel kell t t e á „ 1 6 t t á l l ó l e e f o n t o _ 
elengedhetetlenül szükséges hagyni azokkal, amelyek , ' . I legfonto-
fokozni a szaktárgyak okta- n e m viszik előbbre az ügyelt s a b b feladatokat, 
tásának világnézeti haté- megoldását. Azoknak a kom- A délulán 2-től este 9-ig 
konyságát. munistáknak, akúk valami tartó tanácskozást azzal a 

A politikai nevelő munka m i a t t passzivitásba vonul- , - - , . , . . 
középpontiában az álljon, tak_ k i l é p n i ö k ebből a s z j l á r d meggyozodessel fejez. 
hogy a hallgatók, valamint passzavitásból és tevékenysé- hették be a küldöttek, hogy 
az oktatók gondolkodása, K ü k k e l h o z z á k e U j á r u l n l o k a pártértekezlet új lendüle-
tüSSSSTés pomtkt eelve!; 3 Pár t politikájának érvénve- tet adott az orvosegyetemi 
világnézete egvre inkább sítéséhez. nártmunkanak 
megfeleljen a kommunista 
szakember követelményeinek, 
mindannyian cselekvően mű-
ködjenek közre a szocialista 
társadalom felépítéséért fo-
lyó munkában, illetőleg az 
egyetem szocialista átalakí-
tásában. 

A bórt vezető szerebe 

Babakocsi Lipcséből 
Az NDK „születésnapja" alkalmából... 

Dr. Biczó György elvtárs a lipcsei ünnepségekről 

B szegvári kommunisták 
küldötteinek tanácskozása 

A szegvári kommunisták kívüliek összefogásával ér-
küldötteinek pártértekezle- tek el az elmúlt évben. Ez-
tét is tegnap tartották. A zel együtt megjelölték a párt 

,, , , , , tainácsikozás munkájában politikája további megváló-
Több felszólalas foglalko- r é s z t v e t t R ó z s a jstván elv- sításának helyi teendőit, 

zott a párt vezető szerepének a m e g y e l pártbizottság A pártértekezlet végül 
érvényesítésének kérdéseivel. t i tikára gs Kurucz Márton megválasztotta a párt he-
Ezzel kapcsolatban élénk vi- e iv társ, a szentesi járási lyi vezető szerveit, vala-
ta bontakozott ki. Néhányan pártbizottság első titkára mint a szegvári kommunis-
nyugtalanságukat, aggodal- i s A pártértekezletein a ták küldötteit a járási párt-
maikat fejezték ki. Szerintük községi pártbizottság beszá- értekezletre. A községi 
a vezető szerep nem érvé- mólóját Csécsi János elv- pártbizottság titkára isimét 
nyesült az egyetemen kellő- társ, a községi pártbizofct- Csécsi János elvtárs lett. A 
képpen. Mások viszont — ság titkára ismertette. községi párt-végrehajtóbi-
helyesen — hangoztatták. A beszámoló és az azt zottság további tagjai: 
hogv a párt vezető szerepe, követő élénk vita összegezte Bottyán Sándor, Bozó Pál. 
amiként az egész ország éle- mindazokat az eredménye- Tonomár István, Megyer 
téber a Szegedi Orvostudo- ket, amelyeket Szegváron a Józsefné, Kun István es V. 
mányi Egyetemen is érvénye- kommunisiták és a párton- Nagy János né elvtársak. 

A szegedi Il-es kórház szülészeti osztá-
lyán a sok boldog ifjú mama egyikét teg-
nap délben váratlan meglepetés érte. Piros 
rózsacsokorral a kezében dr. Biczó György, 
a Szeged mj. városi tanács vb elnöke ke-
reste fel, dr. Bódis Lajos osztályvezető fő-
orvos társaságában Csamangó Dezsőnét, 
aki október 7-én egészséges, erős kisfiúnak 
adott életet Az NDK televíziójának szíves 
üdvözletét adta át abból az alkalomból, 
hogy a kisfiú éppen azon a napon szüle-
tett, amikor a Német Demokratikus Köz-
társaság született meg 17 évvel ezelőtt. 

— Rövidesen itt lesz az a szép babakocsi 
is teljes kelengyével, amelyet ebből az al-
kalomból ajándékul küldenek — tette hoz-
zá, s még azt is közölte, hogy három év 

De hogyan is került ez a 
hír éppen a szegedi tanács-
elnök közvetítésével Csa-
mangónéhoz? 

Az NDK megalakulásának 
idei ünnepségein — mint 
azt lapunkban közöltük — 
a budapesti nagykövetség 
révén az ünnepség rende-
zőitől és a lipcsei főpolgár-
mestertől kapott meghívás 
alapján dr. Biczó György 
vett részt A nagyszabású 
eseménysorozat egyik ked-
ves rendezvénye volt az az 
est amelyet az NDK televí-
ziója a lipcsei Technika 
Házának nagycsarnokában 
rendezett. A műsor közben 
hirtelen nyolc babakocsit 
toltak be a terembe és a 
részt vevő nyolc különböző 
nemzetiségű városvezető elé 
álltak vele. Megkérték őket, 
hogy adják majd át az ok-
tóber 7-én városukban szü-
letett gyermekek egyikének, 
s egyben tolmácsolják meg-
hívásukat is. 

— Így történt — mesélte 
mosolyogva Biczó elvtárs, 
aki egyébként a hét elején 
érkezett haza a néhány na-
pos látogatásból. Hazánk-
kal együtt nyolc országból 
— a Szovjetunióból, Len-
gyelországból, Jugoszláviá-
ból, Bulgáriából, Finnor-
szágból, Olaszországból, 
Franciaországból — vett 
részt az ünnepségeken meg-
hívottként egy-egy nagy-
város főpolgármestere, il-
letve tanácselnöke. Mind-
annyiójukat már Berlinben 
ugyancsak egy-egy NDK-be-
li nagyváros képviselőd fo-
gadták: a szegedi tanácsel-
nököt természetesen a test-
vérváros, Drezda képviselőd. 
Így első útja oda vezetett, 
részt vett ünnepségein, 
együtt koszorúzott a szov-
jet emlékműnél a hivatalos 
szervekkel. A drezdai város-
vezetőkkel folytatott be-
szélgetéseken legfőbb té-
maként a Városok Világszö-
vetségében való részvétel 
szerepelt, ezen belül szóba 
kerültek Szeged—Drezda 
testvérvárosi kapcsolatai is. 

A fő ünnepségek idén el-
sősorban Lipcsében zajlot-
tak le, s a csúcspont a 
Technika Házában rende-
zett — már említett — est 
volt. Ide az NDK minden 
részéből meghívták azokat, 
akik az elmúlt 17 eszten-
dőben kiemelkedően sokat 
dolgoztak hazájuk újjáépí-
tésén. Több százan jöttek 
el: többnyire férjek, felesé-
gek együtt. Legtöbbjük ré-
széi-e meglepetés volt a 
részvétei: az ünnepség nap-
ján autót küldtek értük la-
kásukra, hogy utazzanak 
Lipcsébe. Az esten újabb 
kellemes meglepetések kö-
vetkeztek. így például az 
egyik házaspárnak régi vá-
gya volt, hogy családi há-
zát rendbe hozzák, tataroz-
zák. Az esten láthatta az 
ügyes televízdósok közvetíté-
sével, hogy mialatt ők részt 
vesznek a műsoros baráti 
találkozón, addig otthon 
már hozzá is látták a tata-

múlva, az NDK fennállásának 20. Jubi-
leumán a kisfiút szüleivel együtt vendégül 
várják az NDK-ban. 

A 23 éves fiatalasszony egyébként a szőr-
mefeldolgozó bérelszámolója, s a kisfiú 
már a második gyerek: tavaly kislányuk 
született. Beszélgetés közben elmondotta, 
hogy férje, a Dél-alföldi Mezőgazdasági 
Kísérleti Intézet technikusa nemrégiben 
hivatalos tanulmányúton járt Franciaor-
szágban, ő azonban még nem volt az or-
szágon kívül, s ha csak addig nem mennek 
valahová, akkor ez lesz az első közös kül-
földi utazásuk. Már előre örül, hogy meg-
ismerheti a Német Demokratikus Köztár-
saságot, ahonnan ilyen kedves meglepetés-
ben részesítették. 

(SomoRylné felr.t 
Dr. Biczó György és dr. Bódis Lajos főorvos gratulál 

Csamangó Dezsőn ének a kórházban 

rozáshoz. Ejgy erdész alig 
akart hinni a szeméneik, 
amikor a tv-ből látta, hogy 
háza kertjében szaladgál 
egy vadászkutya, amilyenre 
már régóta áhítozott. 

— Az ember, a munka 
megbecsülését éreztem 
mindebben — így foglalta 
össze benyomásait dr. Biczó 
elvtárs. — Sokak szeme 
könnyel telt meg a jóleső 
figyelmességek láttán. Na-
gyon sokan ültek a sorok-
ban idős, egész életüket 
munkával töltő emberek, 
akik boldogon érezték, hogy 
milyen figyelmes irántuk az 
új német munkás-paraszt 
állam. 

— Engem is ért kedves 
meglepetés. Dísztáviratot 
kézbesítettek ki az ünnep-
ségen az asztalomhoz. Szá-
momra ismeretlen lipcsei 
lakos. Andreas Schob küld-
te, aki bizonyára megked-

velhette városunkat, mert 
azt írta, hogy Szeged egy 
barátja üdvözöl és köszö-
nettel gondol a vendégsze-
rető városra. 

— Én is csak köszönettel 
tartozom azt NDK budapesti 
nagykövetségének, az ün-
nepségek rendezőinek és az 
NDK televíziói áriák, hogy 
lehetővé tették mindezt 
látnom, hallanom — mond-
ta végül dr. Biczó György 
elvtárs a Dél-Magyarország 
munkatársával folytatott 
beszélgetésben. — Mély be-
nyomásokat tett rám az a 
fejlődés, amelyet négy év-
vel ezelőtti látogatásom óta 
Drezdában és Lipcsében is 
tapasztaltam. A város egy-
egy részére ma már szinte 
rá sem lehet ismerni, any-
nyira átalakult, gazdago-
dott. Mindez az NDK ál-
lampolgárainak szorgalmá-
ról, békeszeretetéről nyúj-
tott hű képet számomra. 

Tudományos tanácskozás 
a pártfőiskolán 

A szocialista demokrácia néhány elvi kérdése címmel 
kétnapos tudományos ülésszak keződött szerdán az 
MSZMP KB pártfőiskoláján. 

Az ülésszak résztvevői a témakörrel foglalkozó tudo-
mányos kutatók, egyetemi oktatók, pártmunkások, gazda-
sági és tanácsi vezetők. 

A tudományos ülésszak bevezető referátumát dr. Vészi 
Béla, a filozófiai tudományok kandidátusa tartotta A szo-
cialista állam fejlődésének jelenlegi szakasza és a szoci-
alista demokrácia fejlesztésének feladatai címmel. Az elő-
adást két korreferátum követte. (MTI) 

Könnyűipari termékek terven felül 
Több cikk került exportra is — A gyárak jó teljesítménye 

összesítették a Könnyű-
ipari Minisztériumhoz tarto-
zó üzemek ez évi munkájá-
nak eddigi eredményeit. A 
könnyűipar termelési szint-
je az év első 9 hónapjában 
5,3 százalékkal volt maga-
sabb, minit egy évvel ko-
rábban. A termelékenység 
4,3 százalókkal emelkedett 
Termelési programiját a 

könnyűipar 2,6 százalékkal 100 százalékos tervteljesítés, 
teljesítette túl, s a gyárak hez. Tíz százalékkal több 
dolgozoi 602 millió forint ór- gyapjúszövetet. 4,3 százalók-
teku termeket készítettek kai több selvmet 5 száza-
terven felül. Iékkal több szintetikus ha-

Csekely kivételtől elte- risnyát és zoknit, 3.8 száza-
kintve valamennyi könnyű- 'ókkal több kötött holmit ké-
ipari vállalat túlteliesítette s z í t e t t e k ' m i n t amennyit a 
első háromnegyed évi ter- « 4 ^ 1 1 1 6 fo-
melesi tervet, s az elmara- rinttal túlszárnyalták export-
dók is igen közel állnak a tervüket. (MTI) 
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